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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden   

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S) §§ 1-9 

Rana Carlstedt (S)  

Katarina Luhr (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

  

Tjänstgörande ersättare: 

Rebecka Carlsson (MP) för vice ordföranden Per Bolund (MP) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

Josefin Deiving (S) för Mikael Magnusson (S) §§ 10-34 

 

 Ersättare: 

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Josefin Deiving (S) §§ 1-9 

Måns Lönnroth (S)  

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Gustaf Landahl, Håkan 

Andersson, Malin Ekman, Margareta Widell, Michael Åhman, Monika Gerdhem och 

Robert Eriksson §§ 1-20, samt biträdande borgarrådssekreterare Albin Ring Broman. 

 

 

 



  

 § 18 
Tillsyn av båtklubbar 
Svar på skrivelse från Per Bolund m.fl. (MP) 
Dnr 2011-5871 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner miljöförvaltningens svar på 

 skrivelsen och översänder den till idrottsförvaltningen samt till Saltsjö-Mälarens 

 Båtförbund för kännedom. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

Rana Carlstedt m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

1. Att godkänna svaret på skrivelsen och översända den till 

idrottsförvaltningen samt till Saltsjö-Mälarens Båtförbund för kännedom. 

2. Att tacka förvaltningen för ett utförligt och belysande svar på skrivelsen 

3. Att ge förvaltningen i uppdrag att i samarbete med den förvaltning i staden 

som ansvarar för arrendekontrakt med båtklubbar se till att staden installerar 

miljöanpassade hanteringsanläggningar för båtvård, till exempel spolplattor 

på stadens båtklubbar. Kostnaden kan regleras gentemot båtklubbarna via 

upplåtelseavtal.  Den ansvariga förvaltningen behöver även undersöka och 

åtgärda funktionaliteten i klubbarnas avloppsanläggningar. 

4. Att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka om den ”mobila 

miljöstationen”  kan få en speciell turlista till båtklubbarna i lämplig säsong 

för att kunna samla in färgrester och batterier. 

 

För att Stockholm ska ha chans att uppnå Miljökvalitetsnormerna för vatten i 

utsatt tid kommer det vara av stor vikt att redan nu påbörja arbetet med att få 

renare sjöar och vattendrag. Miljöförvaltningens utlåtande visar att verksamhet 

vid båtklubbar kan ha en betydande effekt på både kemisk och ekologisk status 

på vatten- och bottenkvaliteten runt kusten och att ett flertal åtgärder vid 

båtklubbarna kan ha effekt på vattnets status.  Tidigare och pågående tillsyn av 

båtklubbar visar flertalet brister i avfallshantering, hantering av spill av giftiga 

kemikalier, avloppslösningar och rutiner vid underhåll av båtarna. 

 

Då Stockholm, både med avseende på att kunna uppnå miljökvalitetsnormer, 

men främst för att undvika höga halter av giftiga ämnen i sjöar och vattendrag, 

måste vidta åtgärder för att minska halten giftiga ämnen i vatten anser vi att det 

primära måste vara att förhindra tillförsel av nya gifter till vatten. Sanering av 

befintliga gifter blir betydligt svårare att genomföra om vi fortsätter att tillföra 

nya. Båtklubbarna har här visat sig vara en potentiellt viktig källa till nya utsläpp 

där man till ett rimligt pris skulle kunna åtgärda och förhindra vidare utsläpp. 



  

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att i 

 huvudsak tillstyrka förvaltningens förslag till beslut, samt att därutöver anföra: 

 

Staden i de fall där man har äganderätten till marken skapar tillfredsställande 

förhållanden vad gäller omhändertagande av gifter, annat avfall och 

vattenföroreningar och att kostnaderna för detta regleras genom nya avtal med 

berörda båtklubbar. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M), Karin Karlsbros (FP) och 

Rana Carlstedts m.fl. (S) förslag. 

 
Reservation 

Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

Vårt rena vatten utgör en stor del av Stockholms kvaliteter som miljöstad i 

världsklass. Det är av stor vikt att inte bara upprätthålla, utan också förbättra 

statusen på vårt vatten. Samtidigt är båtlivet viktigt för Stockholm som 

vattennära stad. Vår uppgift är att underlätta ett aktivt båtliv samtidigt som dessa 

aktiviteter inte försämrar vattnet och upplevelsen av det. 

 

Regeringen har genom LOVA-bidraget finansierat 33 tömningsstationer för 

latrin och 9 båtbottentvättar i Stockholms län. Detta stöd finns kvar även nästa år 

och kommer att finansiera fler av denna typ av anläggningar, inklusive 

spolplattor. 

 

Det är vår uppfattning att Stockholms stad ska arbeta vidare med frågan om 

båtlivets miljöpåverkan. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Rana Carlstedt m.fl. (S) enligt följande: 

 

Stockholm är unik stad för fritidsbåtar och många innevånare har en fritidsbåt. 

Vi gläds över detta.  

Men det stora antalet fritidsbåtar orsakar också bekymmer. Förvaltningens 

redogörelse visar att halterna av tungmetaller från - sannolikt - båtbottenfärger 

har ökat kraftigt i skärgården. 

Målet måste vara att bryta trenden.  

Båtklubbarna är de uppenbara mötespunkterna för fritidsbåtsägare och 

miljöförvaltningen. Staden har som ägare till den mark som båtklubbarna 

använder ett ansvar för att båtklubbarna tar sin del av ansvaret för de 

miljöstörningar som fritidsbåtarna orsakar. Förvaltningen bör återkomma med en 

handlingsplan för hur tillsyns- och informationsarbetet tillsammans med 

båtklubbarna skall utvecklas och vilka budgetkonsekvenser detta kan få. 



  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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